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Indkaldelse til Generalforsamling 2019 
 

Påskelørdag den 20. april 2019 kl. 10.00 
Blåbjerg Friskoles hal, Klintingvej 170, Stausø 

 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst 

2. Valg af to stemmetællere 

3. Valg af dirigent 

4. Bestyrelsens beretning 
5. Fremlæggelse af regnskab og budget 
6. Valg af medlemmer til bestyrelsen. På valg er: 

• Christian Møller (formand) 

• Allan Nielsen (næstformand) 

• Anders Grimstrup (referent) 

• To suppleanter 
7. Valg af to revisorer 
8. Fastsættelse af kontingent 
9. Indkomne forslag 

10. Eventuelt 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vel mødt! 
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Referat af bestyrelsesmøde den 15. februar 2019 

Bestyrelsen har afholdt bestyrelsesmøde hos Anders Grimstrup, Jeppesvej med 

følgende dagsorden: 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af referat 

2. Gensidig orientering 

3. Generalforsamling 

4. GuldvangsPosten 
5. Økonomi 
6. Hjemmesiden 
7. Grundvandssænkningen 
8. Vandudvalg 
9. Klipning langs stier 

10.a. Fællesmødet i Jegum den 5. februar 2019 
10.b. Planlagt folder 

11. Eventuelt 
 

  

1.   

Referatet fra sidste bestyrelsesmøde blev godkendt uden kommentarer. 

 

 

2. 

Formand Chr. Møller havde fået et spørgsmål om hunde. Svaret er, at hvis hunde 

opholder sig udenfor, skal de holdes i snor. 

 

Ved Hans Hansensvej er der et defekt brønddæksel. Det vil blive udskiftet 

indenfor kort tid. 

 

En familie har henvendt sig, for at få rådgivning om køb af sommerhus i området, 

dejligt med interesse for Lønne-området. 

 

En lignende sag med en kvinde fra Esbjerg, der ønsker at købe sommerhus med 

henblik på at bo der hele året, er blevet besvaret af Christian. 

 

Formanden har afvist en opfordring til at gå med i et netværk af grundejere for 

hele Danmark. Det forekommer at være lidt for ambitiøst. 
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Flemming Toft, Højsvej 2 beretter om et initiativ, ”Havmiljøvogter”. Vi tror, at det 

vil være et godt indlæg ved generalforsamlingen. 

 

Vi er blevet opfordret til at indskærpe regler for affyring af fyrværkeri. Risikoen er 

indlysende for de fleste danskere, men ved udlejning af huse omkring nytår, 

påhviler der husejerne et ansvar for at få det formidlet. Vi vil lægge det på 

hjemmesiden. 

 

Der har været en henvendelse om opførelse af et udhus, byggefeltet skal 

respekteres, ellers skal der søges dispensation. 

 

Egon har kigget på en brønddæksel ved Hans Hansensvej, der ligger skævt. Han 

har rettet det, men dækslet er tilsyneladende ikke en del af vores brøndsystem. 

 

En grundejer på Jeppesvej bad om rådgivning med vand på grunden, Egon 

anbefalede et privat dræn. 

 

Foreningen bruger Nr. Nebel Sparekasse og fik som følge deraf invitation til deres   

jubilæum. Allan deltog og kunne fortælle om et flot arrangement. 

 

En grundejer er set i fuld gang med at indhegne hele grunden med væv. Det blev 

diskuteret. Vi bør kræve deklarationen overholdt. Hvordan skrider vi ind? 

 

 

3. 

Til generalforsamlingen, lørdag den 20. april har Egon reserveret lokaler, bestilt 

brød og kaffe. AV-udstyret blev som så ofte før debatteret. Allan og Magnus vil 

få indkøbt en USB-fjernbetjening til vores nye computer. 

 

Der vil ske indkaldelse til generalforsamlingen med dagsorden og regnskab på 

sædvanlig vis gennem GuldvangsPosten. 

 

Christian Møller, Allan Nielsen og Anders Grimstrup er på valg. 

 

 

4. 

Allan fortalte i store træk om, hvad der skal bringes i GuldvangsPosten, regnskab 

og indkaldelse med dagsorden, referater fra fællesmøde og møder i bestyrelsen. 

 

Det blev diskuteret om det kunne være en ide at åbne for annoncer i bladet. 
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5. 

Magnus præsenterede det reviderede regnskab. Han fortalte, at han og 

formanden, der havde været tilstede, var blevet vejledt om attestation af bilag, 

det er godt at møde sagkundskab. 

 

Der er en del penge på kontoen i øjeblikket, men vi har stadig reparation af 

Jeppesvej og lidt asfaltarbejde ved Guldvangen som et hængeparti. Det vil også, 

efter bestyrelsens mening, være godt at skabe lidt luft i økonomien fremover.  

 

Magnus havde lavet statistik med salg af huse i vores grundejerforening. Den 

viser, at der sker noget løbende. 

 

 

6. 

Allan udtrykte stor tilfredshed med vores hjemmeside, der jo blev ændret for at 

kunne læses på mobilen. Der var små ændringsforslag, specielt med placering 

af månedens billede. 

 

 

7. 

Fra Vandudvalgets side er konklusionen, at vi i store træk har løst udvalgets 

opgave med en hovedledning, der fungerer. 

 

Problemerne opstår, når vi skal have vandet ind i hovedledningen. Vi mener, at 

vi fremadrettet skal tage aktion på konkrete problemer, hvor de opstår. 

 

Vi tjekker brøndene en gang om året efter et fastlagt skema. Grøfterne har vi fået 

registreret og kortlagt med højdekoter. Vi vil gerne have planlagt et årligt 

gennemsyn sammen med Naturstyrelsen. 

 

 

8. 

Ovennævnte fører frem til, at vi fremover planlægger, at møder i Vandudvalget, 

skal lægges sammen med bestyrelsesmøderne, blot som et selvstændigt punkt 

på dagsordenen. 

 

 

9. 

Egon har igangsat et forløb med klipning og flisning langs stierne. Der er foreløbig 

klippet 1400 meter, det ser rigtig godt ud, men er også en mærkbar udgift. Vi 
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besluttede dog på grund af det gode resultat at fortsætte med de resterende 2300 

meter.  

 

Egon lovede at sende et par billeder til bladet fra stierne. 

 

 

   
 

 

 

10. a. 

Allan orienterede om fællesmødet i Jegum, der dog blev afholdt i Oksbøl, på 

grund af lokaleproblemer. 

 

Formanden Allan Junge havde italesat et reelt problem, der udmønter sig i at 

Varde Kommune ikke involverer grundejerne i kommunens turismestrategi. Stillet 

over for problemet viste kommunen en vis imødekommenhed. 

 

Det er jo vanskeligt at forestille sig kommunen som et stort turismeområde uden 

sommerhusejerne. 

 

Det er et problem, at nogle grundejerforeninger ikke har tvunget medlemskab, 

det stiller disse foreninger noget svagere. 

 

Nydeligt klippede stier i fællesområderne – det giver lys og plads. 
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Vi har oplevet specielt Vandudvalget som et uhyre vigtigt område, hvor 

kommunen spiller med på holdet. 

 

 

10. b. 

I forbindelse med genoptryk af vedtægterne har vi planlagt en tryksag, der er klar 

til generalforsamlingen. 

 

Her ønsker vi at medlemmerne fremover kan få svar og information om 

spørgsmål, der opstår som beboere i området. 

 

Eksempelvis: Hvad er et vaccumtoilet, hvad er en mile, grundvandssænkning og 

grøfter med mere. 

 

I folderen er den seneste justering af vedtægterne også med. 

 

Vi glæder os til at udlevere den til generalforsamlingen. 

 

 

11. 

Vi vil forsøge at holde et møde i uge 13.    

 

 

 

 

Salgsstatistik 
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Referat af grundejerforeningernes fællesmøde 
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Nyt fra Vandudvalget                                                   . 
 

Status på grundvandssænkningen 

Vinteren har været mild og vi har i Vandudvalget kun haft en enkel henvendelse 

om høj vandstand på en grund i Guldvangen med deraf stigende udfordring med 

sivedrænet til det grå spildevand. Vi tjekkede nærmeste brønd i grundvands-

sænkningen og konstaterede som forventet, at der var kun lidt vandstrømning ind 
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i rørledningen og kun et langsomt flow væk fra området. Til gengæld masser af 

kapacitet. 

 

Efterårets erfaringer med spuleforsøg viste os, at selv kraftig spuling af samlinger 

i systemet desværre ikke hjælper på åbning for dræn ind i systemet, men 

tværtimod øger risikoen for at få sand ind i ledningen. Sand, der bare vil bremse 

for gennemstrømningen. 

 

For at imødegå problemer i fremtiden anbefalede vi derfor grundejeren om at 

overveje etablering af et privat dræn på sin grund og tilslutte denne til grund-

vandssænkningen. 

 

Et medlem mindre 

I begyndelsen af januar fik jeg en hilsen fra Claus Boe Thomsen, som af private 

årsager ønskede at træde ud af Vandudvalget. Det blev jeg personligt ked af og 

vi vil savne hans store engagement, men samtidig gerne sige tak for det pionér-

arbejde og engagement, han har udvist i Vandudvalget helt fra starten. 

 

Tegningsoversigt af vores grøfter 

Vi har fået færdiggjort det endelige oversigtskort af vores grøfter bl.a. med 

højdekoter. Vi ønsker på samme måde som ved grundvandssænkningen, at der 

laves årlige tjek og gennemgang af vores grøfter for vurdering af behov for 

vedligehold og har rettet henvendelse til Naturstyrelsen om besigtigelse af vores 

fælles grøfter. Vores formål er at dele omkostningen til den nødvendige 

vedligeholdelse. 

 

Mulig ændring af mødestruktur 

Vandudvalget har efterhånden gennemført en stor del af de opgaver, der blev 

besluttet ved etableringen. Bestyrelsen har på seneste møde derfor drøftet 

muligheden for, om driften af Vandudvalget mere rationelt kunne indgå som fast 

punkt på bestyrelsesmøder i stedet for på særskilte møder som hidtil. 

 

- Allan 
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Seneste nyt fra hjemmesiden 
 

27-dec-2018. Regler for nytårsfyrværkeri i forbindelse med stråtage 

Afstandskravene er 

For almindeligt fyrværkeri: 100 m, og hvis det er blæsevejr er kravene dobbelt, 

dvs. 200 m. 

For raketter: 200 m, og hvis det er blæsevejr er kravene dobbelt, dvs. 400 m. 

Bestyrelsen ønsker alle en fredelig og skøn nytårsaften! 

- Christian Møller  

  

 

 

 

Lidt af hvert… 
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Efterlysning! 

En af mine gode venner har to billetter til Formel 1 i Monaco i maj, men han skal 

giftes den dag! Han har købt billetterne for et halvt år siden, før den nøjagtige 

dato for brylluppet blev fastlagt. Jeg har derfor lovet at prøve at hjælpe ham. 

Så er der nogen, der har lyst til at blive gift lørdag den 25. maj 2019? Hun er sød, 

køn og god til at lave mad… 

 

● ● ● 

 

En blind mand tager en tur til USA. Idet han kommer ind i flyet, føler han på den 

stol, han skal sidde i og udråber: 

- Nej! Hvor er den stol dog stor! 

- Alt er stort i USA, svarer hans sidemand. 

 

Da han ankommer til New York, går han ind på en bar og beder om en øl. 

Tjeneren kommer med et ordentlig ølglas. Den blinde tager fat i glasset, føler på 

det og siger: 

- Nøøøj, hvor er det glas dog stort! 

- Alt er stort i USA, svarer tjeneren. 

 

Efter øllet får den blinde mand – ganske naturligt – lyst til at gå på toilettet og han 

spørger tjeneren, hvor det er henne. 

- Anden dør til højre. 

 

Desværre tager den blinde mand fejl og tager tredje dør til højre. Han havner i 

vandet i swimmingpoolen og råber: 

- For Guds skyld, træk ikke! 

 
● ● ● 
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Fra blondinens dagbog: 

Januar: Returnerede det tørklæde jeg fik i julegave, det sad for stramt. 

Februar: Blev fyret fra apoteket bare fordi jeg ikke kunne trykke etiketter. Det var vel ikke 

min skyld at flaskerne ikke passede i etiketmaskinen! 

Marts: Er vildt glad! Blev færdig med mit puslespil på bare 6 måneder, selvom der står 4-6 

år på æsken. 

April: Sad fast i rulletrappen i Fields i en evighed pga. strømsvigt. 

Maj: Har planer om at køre på vandski til sommer, men kan ikke rigtig finde en sø med 

bakke! 

Juni: Tabte en konkurrence i brystsvømning. Fik dog klaget efterfølgende, for de andre 

svømmere snød og brugte armene! 

Juli: Glemte bilnøglerne inde i bilen og måtte stå ude i et forfærdeligt regnvejr. Og bilen 

blev desværre også gennemvåd for taget var slået ned. 

August: Skulle ringe efter hjælp på 112, men måtte opgive. Der findes ikke en 12-knap på 

mobilen. 

September: Tænker dybe ting for tiden… Hvorfor er der så mange W i M&M poserne? 

Oktober: Pokkers M&M’s! De er så vanskelige at skrælle…. 

November: Bager kage. Opskriften siger, at jeg skal bruge 12 æggehvider, tror jeg koger 

æggene først, så er det nemmere at tager blommerne fra. 

December: Skal på disco, hvor man skal være over 18! Hold nu op… det tog lang tid at samle 

17 personer. 
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Verdens nemmeste brød 
- sprødt og lækkert italiensk brød, inspireret af Jim Lahey 

 

Ingredienser: 

• 1 g tørgær - eller en klump almindelig gær på                          

størrelse med en ært 

• 300 g lunkent vand   

• 400 g hvedemel – valgfri sort   

• 8 g salt      

• Solid gryde/støbejernsgryde med låg, der kan gå i ovnen (evt. 

stegeso af ler) 

 
Opløs gæren i vandet i en skål og bland resten af ingredienserne i. Du skal ikke 
ælte, men bare vende melet med vand i 30 sekunder, indtil alt melet er vådt. Dæk 
skålen med husholdningsfilm, og lad dejen stå på bordet i 12-18 timer – 18 timer 
er bedre end 12 (den lange hævning erstatter æltning). 
 
Efter hævningen har dejen dannet lange, elastiske og klistrede strenge af gluten. 
Hæld dejen ud på et meldækket bord (den flyder lidt ud). Fold den et par gange 
med hænderne eller en dejskraber - først på den ene led, så på den anden led. 
Lad dejen hvile i 20 min. på bordet under et viskestykke.  
 
Fold dejen igen et par gange på bordet og form den til en løs kugle – læg dejen 
tilbage i den meldækkede skål og lad den hæve i yderligere to timer under et 
viskestykke. 
 
I mellemtiden sætter du en gryde/stegeso i en 250 grader varm ovn (gryden skal 
stå i ovnen i mindst 30 minutter for at blive varm). Tag den brandvarme gryde ud 
og lemp med det samme dejen op i gryden. 
 
Sæt gryden i ovnen med låg på og bag i 30 minutter (gryden med låg virker som 
en dampovn). Tag låget af, sænk temperaturen til 230 grader – og bag i yderligere 
15-20 minutter.  

 
Tag brødet ud af ovnen, vip det ud af gryden og tjek om brødet lyder hult, når du 
banker det i bunden. Hvis ja, så er brødet færdigt og du kan lade det afkøle på en 
rist i mindst 1½ time. 
 
Brødet holder sig godt i køleskab, men så langt når brødet ikke hjemme hos os – 
det er spist længe inden da ☺. God fornøjelse! 
 
- Conny Toftdahl 
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HUSK 

• Foreningens hjemmeside: www.guldvangen.dk 

• Bestyrelsen kan kontaktes på: kontakt@guldvangen.dk  

• Giv besked ved ændringer i adresse, betalingsform eller 

ved salg af ejendom. 

 

Bestyrelsen 
 
Formand: 
Christian Møller 
Hyldesti 19 
6800 Varde 
m: 2030 6107 
e: formanden@guldvangen.dk 
 

Næstformand & vandudvalg: 
Allan Nielsen 
Hvedemarken 42 
6000 Kolding 
m: 2331 7831 
e: redaktor@guldvangen.dk 
 

Teknisk service: 
Egon Ølgod 
Kærvej 205 
7190 Billund 
t: 7533 1618 eller m: 5126 7830 
e: service@guldvangen.dk 

 
Kasserer & hjemmeside: 
Magnus Andersen 
Faunavænget 50 
5792 Årslev 
m: 6599 1333 
kassen@guldvangen.dk 
 

Referent: 
Anders Grimstrup 
Skodborg Søndergade 19 
6630 Rødding 
m: 3071 7487 
e: referent@guldvangen.dk 
 

Afs.: Allan Nielsen, Hvedemarken 42, 6000 Kolding 
 


